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Protokół  Nr 11/2008 
ze wspólnego posiedzenia Komisji Gospodarki i Bud Ŝetu,  

Komisji O światy, Kultury i Pomocy Społecznej  
oraz Komisji Porz ądku Publicznego i Praworz ądności 

 odbytego w dniu 25 listopada 2008r. 
 
 
Komisja Gospodarki i Bud Ŝetu w składzie:  
Krzysztof Krzywak - Przewodniczący Komisji 
Andrzej Budych – Wiceprzewodniczący Komisji 
Wioleta Muszyńska – członek Komisji 
Jan Mazur – członek Komisji 
Ryszard Dembniak – członek Komisji 
Ryszard Stachowiak – członek Komisji 
 
Komisja O światy, Kultury i Pomocy Społecznej w składzie:  
Dariusz Drosik - Przewodniczący Komisji 
Marcin Kumke - członek Komisji 
Halina Taczała - członek Komisji 
 
Nieobecni: 
Maria Dobry – Wiceprzewodniczący Komisji 
Agnieszka Budych – członek Komisji 
 
Komisja Porz ądku Publicznego i Praworz ądności w składzie:  
Budych Sylwester - Przewodniczący Komisji 
Znamirowska-Szwarc GraŜyna – Wiceprzewodniczący Komisji 
Maciejewski Mieczysław - członek Komisji 
 
Nieobecny: 
Półtorak Wojciech - członek Komisji 
 
Ponadto w zakresie przedstawianych spraw w posiedzeniu udział wzięli: 
Burmistrz Wiesław Czyczerski 
Skarbnik Aneta Nawracała 
 
Przyjęto jednogłośnie następujący porządek posiedzenia: 

1. Analiza projektu budŜetu na 2009 rok 
2.   Sprawy bieŜące  

 
Posiedzenie Komisji trwało od godz. 13.00 do godz. 16.00 
 
Ad.1  
 
Skarbnik Aneta Nawracała  przedstawiła planowane dochody do budŜetu na 2009 rok. 
 
Radny Sylwester Budych  zgłosił zapytanie, czy w bieŜącym roku gmina Zbąszynek 
otrzymała tzw. subwencję wyrównawczą od państwa na 1 mieszkańca w gminie? 
Burmistrz Wiesław Czyczerski  poinformował, Ŝe Minister Finansów przelicza średnią 
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dochodowość na jednego mieszkańca w kraju. Gmina, która ma poniŜej tej średniej 
otrzymuje subwencję, natomiast gmina, która m a powyŜej średniej nie otrzymuje subwencji. 
W uzupełnieniu Skarbnik Aneta Nawracała  przedstawiła, Ŝe średni dochód podatkowy 
wyniósł 1119,20 zł, dochód gminy 1280.208,97, czyli przekroczył średni dochód nie gmina 
Zbąszynek  w 2009 roku nie otrzyma subwencji, w budŜecie na 2008 rok  była to kwota 20 
tys. zł miesięcznie.  Taka sytuacja jest skutkiem udzielonych ulg i obniŜeń stawek 
podatkowych. Patrząc na dochody podatkowe na 2007 rok wyniosły one 10.056.598 zł, w 
ramach tego wykonanie 5.612 tys. zł, natomiast skutki obniŜenia stawek i udzielonych ulg – 
4.444  tys. zł 
Radna Wioleta Muszy ńska  zgłosiła zapytanie jakie są przewidywane koszty przebudowy ul. 
Sportowej i Topolowej w Zbąszynku? 
W odpowiedzi Burmistrz Wiesław Czyczerski  poinformował, Ŝe koszt całego zadania to 
1.900 tys. Zł. 800 tys zł jest po stronie dochodów ze środków  z zewnątrz (tzw. schetynówek) 
 
Burmistrz przedstawił planowane wydatki ujęte w projekcie budŜetu gminy na 2009 rok. 
W uzupełnieniu Skarbnik Aneta Nawracała  przedstawiła informację dot. łącznego kosztu 
funkcjonowania oświaty na terenie gminy (koszt wyniesie 4.602.810 zł) /informacja stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu/. 
Skarbnik  nadmieniła, Ŝe w bieŜącym roku zmiany w planach dot. oświaty miały głównie 
związek z wprowadzeniem ustawowych podwyŜek, w roku 2009 załoŜono  podwyŜki dwa 
razy po 5%. 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  przypomniał, Ŝe zgodnie z §6  Uchwały Nr XII/35/2007 
Rady Miejskiej w Zbąszynku z dnia 30 sierpnia 2007 roku w sprawie procedury uchwalania 
budŜetu gminy Zbąszynek oraz rodzaju i szczegółowości materiałów informacyjnych 
towarzyszących projektowi budŜetu Komisje Rady Miejskiej zapoznają się z projektem 
budŜetu i przedstawiają na piśmie opinię o projekcie do Komisji Gospodarki i BudŜetu, 
Komisje Rady Miejskiej mogą wskazać w wydanej opinii konieczność dokonania zmian 
w projekcie budŜetu wskazując nowe zadania oraz źródła jego sfinansowania  
(§7 wspomnianej Uchwały). 
Ponadto w myśl §8 Uchwały  Komisja Gospodarki i BudŜetu na najbliŜszym Konwencie, który 
odbędzie się 4 grudnia wypracowuje stanowisko w formie opinii zbiorczej w sprawach 
zgłoszonych przez poszczególne Komisje Stałe. 
 

 
Ad.2  
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  przedstawił projekt uchwały w sprawie wyraŜenia opinii 
na temat projektu uchwały Rady Powiatu Świebodzińskiego w sprawie zmiany uchwały w 
sprawie likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Świebodzinie, 
który będzie dodatkowo wprowadzony pod obrady listopadowej sesji. 
Komisje Stałe jednogło śnie pozytywnie zaopiniowały projekt powy Ŝszej uchwały. 
Projekt został skierowany pod obrady sesji.  
 
Radny Mieczysław Maciejewski  zgłosił zapytanie, czy są planowane jakieś środki z 
zewnątrz na realizację zadania uporządkowanie gospodarki wodno-ściekowej w gminie? 
Ponadto radny zgłosił wątpliwość, czy w pierwszej kolejności będzie to zadanie realizowane 
w miejscowości Kręcko. Radny zaznaczył, Ŝe sprawa w Kręcku jest pilna i wymaga, by 
odbyło się to w pierwszej kolejności w Kręcku. 
W odpowiedzi Burmistrz Wiesław Czyczerski   poinformował, Ŝe w przyjętym czteroletnim 
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programie realizacji powyŜszego zadania Kręcko jest w pierwszej kolejności.  Ponadto 
poinformował, Ŝe planuje się pozyskać na to zadanie kwotę 3800 tys zł. z funduszy 
strukturalnych. 
 
Radna Gra Ŝyna Znamirowska-Szwarc  zgłosiła zapytanie jakiej drogi  gruntowej w 
Rogozińcu zaplanowano w przedstawionym projekcie budŜetu ? 
W odpowiedzi Burmistrz poinformował, Ŝe jest to pierwsza polna droga po prawej stronie 
przed Rogozińcem, o długości 2.350m. 
 
Radny Andrzej Budych  zgłosił zapytanie jak wygląda sytuacja związana z oczyszczalnią 
ścieków? 
W odpowiedzi Burmistrz poinformował, Ŝe wniosek do Sądu został złoŜony przez poprzednią 
władzę. Dzisiaj wniosek wszedł na wokandę i jest to etap odpowiadania przez strony na 
pozew. 
Radny Andrzej Budych  zapytał, czy zarzuty zostały prawidłowo sformułowane? 
Burmistrz poinformował, Ŝe do pozwu dołączono obszerną dokumentację i raport 
geotechniczny. W pozwie podniesiono przepustowość filtra i uzyskanie parametru 
wydajności ilościowej a nie jego jakość oczyszczania. 
 
Radna Gra Ŝyna Znamirowska-Szwarc  zapytała, czy w czasie Akcji Zima piasek będzie  
udostępniony w specjalnych skrzynkach. 
Burmistrz poinformował, Ŝe jeŜeli będą do dyspozycji środki z utrzymania zimowego to 
skrzynki będą ustawione. 
W kwestii poruszonej na ostatnim posiedzeniu Komisji Stałych dot. Przesyłania materiałów 
radnym drogą elektroniczną  oraz propozycji radnego Andrzeja Budycha odnośnie załoŜenia 
skrzynek mailowych radnym Przewodniczący Rady Jan Mazur poprosił o przedstawienie 
propozycji przez Sekretarza Gminy, Jana Makarewicza. 
Sekretarz Jan Makarewicz  przedstawił  trzy rozwiązania: 
1 – na domenie zbąszyneckiej załoŜyć dla kaŜdego z chętnych radnych adres urzędowy, 
propozycja dla radnych, którzy mogą korzystać z Internetu, 
2 – przygotowanie materiałów na płycie CD – dla radnych, którzy mają komputer bez 
dostępu do Internetu, 
3 – drukowanie materiałów dla radnych, którzy nie mogą skorzystać z pierwszej ani drugiego 
rozwiązania. 
Ostatecznie zdecydowano, Ŝe radni zdeklarują, którym rozwiązaniem byliby zainteresowani i 
zgłoszą informację do Biura Rady. 
 
Następnie poszczególne Komisje rozpoczęły debatę nad zgłoszeniem ewentualnych uwag i 
wydaniem opinii do projektu budŜetu na 2009 rok.  
 
Na tym zakończono posiedzenie Komisji wspólnej. 
 
Opinie i wnioski poszczególnych Komisji do przedstawionego projektu budŜetu na 2009 rok 
stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
 
Protokołowała: 
 
Magdalena Tomaszewska 
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Przewodniczący Komisji Gospodarki i BudŜetu      
 
Krzysztof Krzywak 
 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej      
 
Dariusz Drosik 
 
 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Praworządności    
  
Sylwester Budych 
 
 
 

Protokół otrzymują: 
1. Burmistrz 
2. Sekretarz 
3. Skarbnik 
4. Przewodniczący Rady 
5. Przewodniczący Komisji 
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Opinie do projektu bud Ŝetu na 2009 rok 
 
 
1.  Komisja Gospodarki i Bud Ŝetu 
Analiza projektu budŜetu na 2009 rok wg wybranych wskaźników dochodowo-
wydatkowych do projektu budŜetu 2008: 

 
� wzrost dochodów o 13%, 
� minimalny ruch dochodów bieŜących, co oznacza stabilność sytuacji, 
� zaplanowano wzrost dochodów majątkowych o ponad 10%,  
� wydatki wzrastają o 22%,  
� zadłuŜenie wzrasta, ale dobra koniunktura sprzyja temu, by gmina mogła się 

zadłuŜyć, 
� sytuacja w oświacie jest rozwojowa - wzrost środków o 10%, ale zauwaŜalna jest 

duŜa dysproporcja między szkołami, 
� w ramach wydatków na przedszkola - wzrost o 9%, 
� wzrost deficytu budŜetowego o 350%, 
� duŜy wzrost w dziale: rolnictwo, łowiectwo 

 
� W ocenie Komisji powyŜsze wskaźniki uprawniają do stwierdzenia iŜ budŜet na 2009 

rok jest optymistyczny. 
 
 
Wnioski Komisji do projektu bud Ŝetu na 2009 rok: 
 

Komisja wnioskowała o przeanalizowanie następujących zadań związanych z projektem 
budŜetu na 2009r: 

3. Zabezpieczenie kwoty w wysokości 10.000 zł na realizację programu Strategii 
Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Zbąszynek  
(w paragrafie 6 projektu uchwały); 

4. Przemyśleć moŜliwość utworzenia w ramach GPRPA funduszu stypendialnego dla 
dzieci zdolnych, pochodzących z rodzin uzaleŜnionych;  

5. Środki przeznaczane na godziny ponadnormatywne dla Policji przeznaczyć na 
zatrudnienie drugiego StraŜnika Miejskiego;- 

Odnosząc się do powyŜszego wniosku Komisja wnioskowała o zbadanie, czy 
występuje potrzeba zatrudnienia drugiego StraŜnika Miejskiego w gminie,  
6. W ramach poprawy bezpieczeństwa w gminie zwiększyć monitoring miasta; 
7. Z uwagi na powstające nowe ulice korzystne byłoby opracowanie wieloletniego 

planu budowy i remontowania dróg; 
8. Uefektywnienie promocji gminy;  
9. Przedstawienie na grudniowych posiedzeniach Komisji ostatecznego stanowiska w 

sprawie budowy hali sportowej i basenu oraz przedstawienie tematu 
funkcjonowania CUM Zdrovita w kontekście koncepcji Zarządu Zdrovity a naszych 
oczekiwań. 

 
PowyŜsze wnioski przyj ęto poprzez aklamacj ę.  
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i BudŜetu 
 
Krzysztof Krzywak  
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2.  Komisja Porz ądku Publicznego i Praworz ądności 

 
Komisja Porządku Publicznego i Praworządności w składzie: Przewodniczący Komisji 

Sylwester Budych, Wiceprzewodniczący Komisji GraŜyna Znamirowska-Szwarc oraz członek 
Komisji Mieczysław Maciejewski, na posiedzeniu w dniu 25 listopada 2008r.,  
po przeprowadzeniu stosownej analizy nie wnosi zastrzeŜeń do przedstawionego projektu 
budŜetu gminy Zbąszynek na 2009 rok. 
 
 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Praworządności 
 
Sylwester Budych 
 
 
 
 
3. Komisja O światy, Kultury i Pomocy Społecznej 
 
Komisja Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej w składzie: Przewodniczący Komisji Dariusz 
Drosik, członek Halina Taczała oraz członek Marcin Kumke, na posiedzeniu w dniu 25 
listopada 2008r. po przeprowadzeniu analizy projektu budŜetu na 2009 rok przedstawia 
swoje stanowisko: 
 

� konstrukcja budŜetu jest racjonalna i merytorycznie poprawna, 
� wydatki mają charakter celowy i uzasadniony, 
� wydatkowanie środków nie budzi zastrzeŜeń, 
� Komisja Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej wnioskuje o skierowanie projektu 

budŜetu na 2009 rok pod obrady sesji. 
 
 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej 
 
Dariusz Drosik 
 
 
 
 


